
Kövér László: túl 
vagyunk a nehezén 
-Háromszáznyolcvan körül jár 
azoknak a törvényeknek a szá
ma, melyeket elfogadtunk a 
kormányváltás óta - mondta 
Kövér László, az Országgyűlés 
elnöke a Somogyi Hírlap kérdé
sére Marcaliban. - Ezek nem 
apró-cseprő törvények, hanem 
az alaptörvénytől kezdve, az 
oktatási, egészségügyi, önkor
mányzati rendszert érintő 
nagy szerkezetátalakító törvé
nyekig. Elmondhatjuk, az ilyen 
értelemben vett munkának a 
nehezén túl vagyunk. Most ab
ban reménykedünk, hogy 
mindazt, amit jogi értelemben 
alapként leraktunk, mindazt, 
amit a kormányzat a gazdaság
stabilizálás érdekében az el
múlt két évben megtett, az a 
következő két évben lehetősé
get ad, hogy kapaszkodó pályá
ra kerüljünk. •3 . OLDAL 



Kövér: a nehezén túl vagyunk 
MARCALI KEREKASZTAL A parlament elnöke szerint letették az alapokat 
(Folytatás az 1. oldalról) 

Az Országgyűlés elnöke azt is el
mondta: még meg kell hozni jó 
néhány olyan törvényt, politikai 
döntést, ami a Széli Kálmán terv
ből fakad a gazdaság alapjainak 
stabilizálására, illetve a közszféra 
átalakítására vonatkozik. 

- Leginkább az a kérdés sze
rintem, hogy mikor tudunk vég
re pontot tenni annak a szap
panoperának a végére, amit az 
IMF-tárgyalások jelentenek -
hangsúlyozta Kövér László. - Te
hát a magyar kormány készen 
áll, nem tudok semmi olyan elő
feltételről, amit ne tudnánk telje
síteni, nem tudok semmi olyan 
akadályról, ami valóságosan lé
tezne, hogy miért nem ülnek ve
lünk egy asztalhoz, miért nem 
oszlatjuk el azt a bizonytalansá
got, ami önmagában egy gazda
ságot befolyásoló tényező. 

Újságírói kérdésre a házőrség 
felállításának tervéről azt mond
ta Kövér László: ennek világos, 
szilárd elvi alapja van, ami nem 
példa nélküli. Kell lennie egy 
olyan rendvédelmi szervnek, 
amely garantálja az Országgyű
lés és a képviselők biztonságát, 
irányítási viszonyai speciálisak, 
elválnak a végrehajtó hatalom
tól. A parlamentben a rend 
fenntartást a rend feletti őrkö
dést nem végezheti egy olyan 
erőszakszervezet, amelyik a Kövér László az Országgyűlés elnöke válaszolt kérdéseinkre 

végrehajtó hatalomnak van alá
rendelve, hanem kell a parla
mentnek egy önálló saját őrsége. 
Félre értés ne essék, ez nem a 
házelnök őrsége, hanem ország
gyűlés házőrsége. 

Kövér László, az Országgyűlés 
elnöke azon a kerekasztal beszél
getésen vett részt Harrach Péter, 
a Kereszténydemokrata Néppárt 
parlamenti frakcióvezetőjével és 
Fodor Csaba politológussal, ami
nek a Keresztény Értelmiségek 
Szövetsége (KÉSZ)marcali szer
vezete volt a házigazdája. A be
szélgetést Lanczendorfer Erzsé
bet a KÉSZ győri tiszteletbeli el
nöke vezette. 

Harrach Péter azt mondta: a 
KÉSZ olyan civil szervezet ami 
nem direkt politikai céllal, hatá
rozott értékrenddel működik. 
Nem csupán gazdasági feladata
inkra, hanem társadalompoliti
kai céljainkra is kell utalni. Na
gyon fontos szempont ma, hogy 
a magyar társadalomban megle
gyen a társadalmi béke, ne uszít
suk egymás ellen az embereket, 
hiszen gazdasági nehézségeink, 
az országot érintő támadások, a 
strukturális átalakítások mun
kát adnak számukra, melyek 
már nehezen viselik el a gerjesz
tett feszültségeket. Amikor ke
resztény értékekről beszélünk, 
nem csupán a hívő emberekre 
vonatkoztatjuk. 

• Vigmond Erika 


